
 
 

Skolebestyrelsen 2020/21 

 

Referat SB05 
 

Skolebestyrelsesmøde (05)  

Mandag d. 6. feb. 2023  
19:00 – 21.00  
 

 
Mødested:                 Havrehedskolen, afdeling Veflinge, personalerummet 

 

Mødedeltagere:  
Pia Skov Hansen (Skolebestyrelsesformand), Tina Kannegaard (med-formand), Rikke Molin (forældrerepræsentant), Sussi 
Debicki Gudmundsson (forældrerepræsentant), Hans-Henrik Grabe (forældrerepræsentant), Stephanie Nør Nielsen 
(forældrerepræsentant), Mette Fugl (forældrerepræsentant), Niels Pedersen (medarbejderrepræsentant), Gitte Bremholm 
(medarbejderrepræsentant), Allan Buchholt Høj (Viceskoleleder), Louise Hjortebjerg Theil (Skoleleder) 
 

Elevrådsrepræsentanter:  
Silas Both (elevrådsformand, 9.b), Maria Møller Pedersen (elevråds-næstformand, 9.c)  
 
Mødeleder: Tina Kannegaard 
 
Gæst: Stine Illum, COWI 
 

 

Møderække 2022-2023:  

Mandag d. 5. sept., mandag d. 3. okt., tirsdag d. 1. nov., onsdag d. 11. jan., mandag d. 6. feb., 
tirsdag d. 7. marts, onsdag d. 12. april, torsdag d. 11. maj og mandag d. 12. juni. 

Dertil varslet møde med Børne- og ungeudvalget d. 4. oktober kl. 19.00-21.00. Placering kommer 
senere.   

Punkt 26: Besøg fra COWI vedr. evaluering af cykelsti                Kl. 19.00 

Beslutningstema: I forbindelse med etableringen af cykelstien fra Bredbjerg til Morud foretager 
COWI en evaluering og dertil etablering af en cykelkampagne. Stine Illum fra COWI deltager i 
mødet.  

Sagsfremstilling:  

Stine fortæller om den opmærksomhedskampagne COWI skal lave for Nordfyns Kommune. Hun har 
talt med 7.b på Morud – samt elever fra Søndersøskolen. Stine interviewede skolebestyrelsens 
medlemmer om hvordan folk kommer i skole, om transporttid og mange andre vinkler i forbindelse 
med cykelstierne Morud-Søndersø, Morud-Bredbjerg. 
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Beslutning:  

 

 

Punkt 27: Godkendelse af referat                                          Kl. 19.15 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Sagsfremstilling: At skolebestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Beslutning: Referatet blev underskrevet og godkendt 

 

 

Punkt 28: Nyt fra elevrådet                   Kl. 19.20 

Beslutningstema: Orientering fra elevrådsrepræsentanter.  

Sagsfremstilling: At skolebestyrelsen orienteres om elevrådets arbejde på Havrehedskolen 

Beslutning:  

Elevrådsrepræsentanter fremlagde drøftelser omkring ”Interessegrupper i skoletiden” – ex boldspil, 
teater, friluftsliv o.a. 

Elevrådet har drøftet oplevelsen af, at ”Torvet” / Overbygnigens fællesområde, er fyldt med 6. – og 
7. klasser. Der var også fokus på udeområdet – kan vi fordele udepladserne? Dette arbejdes der 
videre med.  

Elevrådet havde deltaget i møde med Ungdomsklubben om bl.a. møbler – om anvendelse af Torvet. 
Der er sat 300.000 af på budget 23 til etablering af Ungdomsklub. Der drøftes et ”pop-up”-lokale, 
der kan multiudnyttes.  

Bilag: 

 

Punkt 29: Orientering fra ledelsen                                                                        Kl.  19.30          

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen.  

Sagsfremstilling: Herunder billeder af alle forældrerepræsentanter. Status på 
klassedannelsesprincippet. Økonomi. 
 
Beslutning:     

Møbler – LT orienterede om processen for møbel- og inventarkøb.  

Næste skolebestyrelsesmøde d.7. marts kigger vi på regnskab. 
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Orientering fra Louise Theil (LT) om medarbejdere der fratræder.  

Hjertestarter – er opstillet på afdeling Veflinge. Er registreret på hjertestarternetværket. 

Bilag: 

 

Punkt 29,5: Klassedelingsprincippet 

Beslutningstema: Efter beslutning af klassedelingsprincippet har der været reaktioner – disse blev 
drøftet på skolebestyrelsesmødet.   

Sagsfremstilling:  
Vi har fået 8-10 henvendelser af forskellig karakter – de forskellige perspektiver blev drøftet i 
bestyrelsen. 
 
Beslutning:  

Skolebestyrelsen er forpligtet på at se hvordan alles bedste imødekommes – skolebestyrelsen er 
dog bevidst om tidsperspektivet er et issue – det ville det have været lige gyldig hvornår princippet 
skulle implementeres. 

Vi afventer Nordfyns Kommunes jurist vurderer princippet. Vi forsøger at sikre den bedste skole for 
alle børn på Havrehedskolens afdelinger.  

Næste skridt:  

LT får et svar fra juristen- vi skal blive med at integrere afdelingerne endnu mere. Samarbejdet på 
tværs er et fokus på Havrehedskolen. 

Bilag:  

 

Punkt 30: Overgange på Havrehedskolen og skolestruktur i Nordfyns kommune  Kl.  19.40 

Beslutningstema: På sidste møde vedtog vi høringssvar vedr. strukturforandringerne i Nordfyns 
kommune. I den forbindelse blev vores egne interne overgange også drøftet.   

Sagsfremstilling:  
Skolebestyrelsen drøftede flytningen af 6. årgang -  etableringen af et ”Børneunivers” på 
skolematriklen på Vedel Simonsensvej 31 – her kan børnehaven kan være med til at sikre Veflinge 
skolematrikels fremtid. 
 
Vi har på Havrehedskolen talt meget om at minimere alle overgangene internt på skolen.  
Emnet er følsomt – vi repræsenterer alle klasser – og er nødt til at afvente de politiske beslutninger. 
 
Vi skal sikre, at så mange børn som muligt har det trivselsmæssigt bedre- og hvis vi starter 
samværet i 6.klasse kan det være en indgang til en bedre overgang/et bedre fællesskab.  
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Beslutning:  

Bilag:  

 

Punkt 31: Fællesskab          Kl.  20.15 

Beslutningstema: På sidste møde drøftede vi fællesskab og Pia fremlagde en power point med 
indgange til fællesskab og forældresamarbejde. Power Pointen udsendes sammen med denne 
dagsorden. Dertil sendes her forslag til skolebestyrelsen om at deltage i seminar om netop 
forældresamarbejdet.  

På mødet drøfter vi videre og tager samtidig til om vi skal deltage i forældre og Skoles seminar for 
skolebestyrelser i marts jf. ovenstående link.   

Sagsfremstilling:  
Drøftelse af seminarmulighed – 18. marts eller 22.april m Maria Akselvoll – seminaret link ovenfor – 
vi skriver rundt for tilmelding. 
 
Udsagn fra drøftelserne: 
Fælleskab: Flere lyttede podcast – unge der havde det svært – det har sat tanker i gang – hvordan 
skal vi som skolebestyrelse arbejde ind i det. 
At være opmærksom på, at fællesskaberne er vigtige   
Louise Theil (LT) har drøftet med dagtilbuddet – kunne det være spændende at lave noget sammen? 
LT har været til møde i hallen- der også oplever, at det er svært at holde orden, rent i hallen, når de 
unge bruger hallen. 
Kan vi gøre noget på tværs af skole-dagtilbud-fritidsliv (hal-livet/lokalsamfundet) 
Vi kunne gøre noget der er stærkt ved at flytte det ind i den sociale ramme- hvis vi kunne stå 
sammen om a redefinere en ramme- hvordan vil vi fælles passe på det vi gør med hinanden. Hvad 
er det- der er fællesskab – både i skolen og i fritiden/lokalsamfundet. 
Nordfyns Kommunes nye vision om livet på Nordfyn kunne måske bruges? 
X antal workshops kunne være en vej. 
Hvordan dannes vores børn – det handler om at vi skal kigge indad også som skole- at have 
forventninger til hinanden? Aktiviteter hen over året –  
At det bliver italesat – på forældremøder – cases der bringer snakken i gang i forældrerummet. 
Det bliver en Mega-opgave – der skal investeres, hvis det er et større arbejde vi skal i gang med i 
SB- vi skal ned at have de små med ex. dagtilbud, spejder, idrætsforeninger. 
Søren Østergaard som oplægsholder er en mulighed –måske er der andre- vigtigt at vi anerkender, 
at vi har et ansvar. 
Et oplæg efterfulgt med en mulighed for at reflektere efterfølgende i mindre grupper/workshops? 
 
En eller form for skriv ift. forventninger – fra bestyrelsen – det skulle støves af, layoutes anderledes. 
Det kunne en arbejdsgruppe måske gøre. 
At bruge principperne –  
 
Beslutning: 

https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/skolebestyrelsesseminarer-2023
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Sussi, Tina, Pia, Rikke går i en arbejdsgruppe og formulerer noget til næste SB-møde 
 

Bilag:  

 

 

Punkt 32: Evt.                                                Kl. 20.50 

Beslutningstema:  

1) Bogstaverne M+O+R+U+D skal placeres rundt i Byen- Havrehedskolen kunne deltage i det. 
Ser vi noget oplagt på skolen – som nogle af klasserne kunne være med til. 

Vil vi være med – har vi en placering? 

Skolebestyrelsen drøftede mulighederne. 

2) Opdatering af hjemmesideoplysninger skolebestyrelse. 

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Bilag:  

 

 

Punkter til næste møde: 

Regnskab 

Oplæg fra arbejdsgruppe ”fællesskab” 

 

  


